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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig kívánja a kormány Magyarországot a multik 
adóparadicsomaként működtetni, és mi az álláspontja az Európai Bizottság 
adóreformterveiről?" 

Tisztelt Varga Mihály Miniszter Úr!

Egy friss, az Európai Parlament Zöld frakciója által rendelt tanulmány szerint a Magyarországon
működő multik profitarányosan a második legkevesebb társasági adót fizetik be az EU-ban, ennél
csak Luxemburgban fizettek be kevesebbet a nemzetközi cégek.

A tanulmány által vizsgált időszakhoz (2011-2015) képest ma a multik még kevesebb adót fizetnek.
A társasági  adók kulcsát  azóta a  kormány 9 százalékosra csökkentette,  ami  adóparadicsomokra
jellemző mértékű adókulcs. Mint azt egy jegybanki elemzésből tudjuk, az adócsökkentés valódi
haszonélvezői a multinacionális nagyvállalatok voltak, ugyanis az adóteher csökkenésének közel 70
százaléka maradt a nagyvállalatoknál.

A kormány multikkal  szembeni  nagyvonalúságának nagy ára  van:  a  hazai  lakosság az  Európai
Unióban legmagasabbnak számító 27 százalékos áfát kényszerül fizetni, leépül a közoktatás, alig jut
pénz az egészségügyre.

Míg a kormány arra nagy gondot fordít, hogy a multicégek kedvük szerint kizsákmányolhassák a
magyar munkaerőt és adót is alig kelljen fizetniük – társasági adót csökkent és rabszolgatörvényt
hoz –, addig mintha elfeledkezett volna a magyar emberek érdekeiről.

E gazdasági modell nem fenntartható.

Nem lehet hosszú távon nemzetközi versenyelőnyt alapozni arra, hogy a kormány segíti a multikat
abban, hogy semmibe vehessék a magyar dolgozók érdekeit és ne kelljen adókat fizetniük. Nem
fenntartható, mert nem tűrik el a magyar dolgozók. S mert változik a világ, a digitalizáció és a



robotok  korában  egészen  más  kell  a  versenyképességhez,  mint  alacsony  adókés  szabadon
kizsákmányolható emberek. Valójában mindig is más kellett volna.

S  azért  sem  fenntartható,  mert  az  Európai  Unióban  előbb-utóbb  egységesebb  lesz  az  adózás
rendszere,  amint  arra  világos törekvések látszanak.  Az Európai  Bizottság vitát  kezdeményez az
uniós adópolitikai döntéshozatal  átalakításáról,  amely szerint a jogszabályokat a jövőben nem a
tagállamok  egyhangú  egyetértésével  hoznák,  hanem  többségi  szavazással.  Mi  erről  a  magyar
kormány  álláspontja?  Meddig  halogatja  a  kormány  a  szükséges  gazdaságpolitikai  irányváltást,
meddig kívánja a kormány Magyarországot a multik adóparadicsomaként működtetni?

Tisztelettel,

Tordai Bence (Párbeszéd)
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